
Zn: Or.0012.3.20L2O

Protokół Nr 3/2020

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego
w dniu 25 marca 2020 roku.

Posiedzenie Komisji otworzyt. jej Przewodntczqcy Grzegorz Baran.
Powitał on członków Komisji i stwierdził, ie na obecny stan 5 członków zgodnie z
listą obecności w posiedzeniu udział bierze,5 co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyzjt.

Lista obecności stanowi załączniknr 1 do protokotu.
Następnie Przewodni czący Komisj i powitał:

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Skarbnika Gminy Arrrrę Wajnberger'
- Sekretarza Gminy Barbarę Badelsk4,

Lista obęcności stanowi zat4czntknr f do niniejszego protokołu.

Przewo dn rczący Komi sj i zap oznał Z prop onowanyfiI porządkiem p o s iedzenia,
który stanowi załączniknr 3 do niniejszego protokołu ibezuwagzostałprzyjęty
j ednogłośnie w następuj ącym brzmieniu:
1. otwarcie posiedzenia i stwięrdzentę quorum.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia Komisji.
3, Przyjęcie protokoŁa z poprzedniego posiedzenia Komisji.
4. Kontrola zastosowanych w 20|9 roku zwolnień i umorzen w podatku rolnyrrr, od
nieruchomości i od środków transportowych.
5. Sprawy róine i wolne wnioski.
6 . Zakoitczęnię posiedz enia.

Do protokoŁuzpoprzedniego posiedzenia Komisji odbytego w dniu
27 lutego 2020 roLgnie zgtoszono zadnych uwag izostał' on przyjęty jednogłośnie.

Ad.pkt.4.
Na wstępi9 głos zabrał'a Skarbnik Gminy Arrna Wajnberger, która

poinformowała, ie w 20|9 roku dochody budżetu Gminy zostały wykonane w kwocie
22 640 746,05 zt.
Wpły*y z tyffulpodatków: rolnego, od nieruchomoŚci i od Środków transportowych

wyniosły kwotę | 324 855,26 zł,
W 2019 roku zastosowano zwolnienia w podatku od nięruchomoŚci i podatku rolnego,

który wyniosły Łqcznie kwotę 4 453,60 zł.
Zwolnienia te wynikały zlJchwały Rady Gminy w Fałkowię z dnia 30 listopada}}Il
roku w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości i Uchwały Rady Gminy w
Fałkowię z dtta2l 1istopada20I6 roku w sprawie zwolnień od podatku rolnego.
Zwolnienia te obejmuj4 nieruchomości, grunty, budynki oraz ich częścl' związane z
działahością stafutowąpolegającąrra Świadczeniu (wykonywaniu) zadańzzah'resu
ochrony przeciwpo żarow ej.



Jak dalej poinformowała Skarbnik Gminy w f019 roku dokonano równieŻlmorzenna
t.qczttqkwotę 1 051 , OO zł' dla 3 podatników ( osób fizycznych),
osoby te zwrócIły się do Wójta Gminy z wnioskiem o umorzenie podatków w

związkuz ich trudną sytuacją Życiową spowodowanę chorobą lub śmiercią w rodzinie.

Były ro umorzenia w podatku od nieruchomości w łącznej kwocie 34, 00 zt' i w
podatku roln;rm w łqcznej kwocie 7l0' 00 zł poinformowała Skarbnik Gminy.
Będ4c przy głosie Anna Wajnberger poinformowała, że w 20t9 roku nie byto

zwolnień oraz umorzehw podatku od Środków transportowych.
Radna A gnie s zka Z etlka-Z ganiacz Z a su g erow ała, aby na pr zy szło ś ć

przygotować d\aporównania informację na temat dochodów zpodatków oraz

zwolnięń i umorzeń w podatkach w latach poprzednich w ceLuzapoznania się czy
kwoty umorzeń zmniejszają się czy zwtększa14.

Ad.pkt.5.
Na wstępie gt.os zabrat'aSel<retarz Gminy Barbara Badelska, która omówiła

projekty uchwał rcnajbliŻszą sesję Rady Gminy.
i,oinformowała ona, że zgodnie zprzeplsami ustawy z drrta 2l sierpnia |997 roku o

ochronie zvtierzątRada Gminy ma obowiązek uchwalania programu opieki nad

zwierzętami bezdomnymi oruz zapobiegania bezdomności zwierząt w terminie do dnia

3 I marca każdego roku kalendarzowego.
Program ten swoim zakresem obejmuje realizację zadafl'określonych w ustawie o

ochronie zwterząt.
Na realizację Programu w buÓŻęcie Gminy rc2020 rok zostały zaplatowane środki w
wysokości 10 000, 00 zł poinformowała Barbara Badelska.
Będąc przy głosie Barbara Badelska poinformowaŁa, ze stosownie do przepisów

ustawy o ochronie zwteru4tProgram został.przekazarty do zaoptniowania ptzez..

Powiatowego lekarza Weteryrlrarii w Końskich, zarządeów obwodów łowieckich
dziataj4cych na terenie Gminy Fałków orazTowarzystwo opieki nadZwteruętami w

Kielcach.
Kontynuując swoją w1powieĆŹ Sękretarz Gminy omówiła cele i zadania ujęte w
Programie na2020 rok.

Następnie Barbara Badelska omówiła projekty uchwał, które zostały do

por7ądku obrad sesji wniesionę przezPrzewodniczqcego Komisji Skarg, Wniosków i
Petycji stosownie do ustaleń zposiedzenia Komisji odbyego w dniu I7 marca2020

roku.
Pierwszy projekt doĘczy rozpatrzetia skargi na działalnośÓ Wójta Gminy

Fałków.
W dniu 16 stycznta}Of) r. Państwo Mariola Konieczna prowadzqca firmę Marlla-

Med. Centrum Zdrowiai Rehabilitacji oraz Henryk Konieczny prowadzący ZaL<Ład

Tworzyw Szhlcznych i Wyrobów Różnych,,HEKo,' zł'oŻyliwspólne pismo do

Wojewódzkiego Inspektora ochrony Środowiska w Kielcach w sprawie likwidacji

,,dz\I<tch wysypi sk odp adów'' na teręnie miej s cowo Ś ci Cz ermno.

Wojewódzki Inspektor ochrony Srodowiska w Kielcach w dniu 27.0|.2020 r.

przekazał'przedmiotowe pismo Przęwodnrcząaemu Rady Gminy' jako skargę na

działatię Wójta Gminy Fałków.



Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy w Fałkowie na posiedzeniu w dniu

I7 marca1Of) r, zapoznałasię z treŚci4 skargi orazwyjaśnieniami Wójta Gminy
Fałków i stwierdziła, ze skargę naleiy ltznać zabezzasadnq,

Następnie Bańara Badelska omówiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
ponownej skargi ta działaLność Wójta Gminy Fałków.
Pismem z dnia20.0l .fO20 r. Państwo Anna i Tomasz Jaranowscy wnieśli do

Samorządowego Kolegium odwoławczego w Kielcach skargę na przewlekłe,

opieszałe i celowę utrudnianie prowadzonego postępowania administracyjnego przęz
tJrządGminy w Fałkowie. Samorządowe Kolegium odwoławcze w Kielcach
przekazato przedmiotową skargę według właściwości do Rady Gminy w Fałkowie.

Przewodntczący Rady Gminy w Fałkowie przekazał Skargę do Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji celem jej rczparzetia i przedstawienia stanowiska na sesję Rady

Gminy z projektem uchwały.
Komiśja Śt.u.g Wniosków i Petycji na posiedzęniu w dniu 17 marca2020 r. dokonała

ataltzy zebrattego matęriału i stwierdził'a, ze skarga Państwa Anny i Tomasza

Jaranowskich w tej samej sprawie byłaprzedmiotem obrad sesji Rady Gminy

w Fałkowie z dniu 30 grudnia 2Ot9 r.,podczas której zostałapodjęta uchwała

w sprawie uztania skargi na dztała\ność Wójta Gminy Fałków zabezzasadną, a w

ponownie przedł.ożotej zapoŚrednictwem Samorządowego Kolegium odwoławczego

w Kielcach skardze skarŻący nie wskazują nowych okolicznoŚci i dowodów.

Wobec powyższego naleŻy podtrzymać poprzednie stanowisko zawarte w powołanej

uchwale -bez zawiadamiania skarżących uznała Komisja.
Będąc przy głosie Sekretarz Gminy omówiła projekt kolejnej uchwały w

s praw i e uznatia p etycj i za zasfuguj ąc 4 rn uwz g 1 ę dni eni e.

W dniu 25 lutego 2020 r. do Rady Gminy w Fałkowię od Fundacji obrotu
Bezgotówkowego zls w Warszawie wpłynęła petycja w sprawie dokonania analizy

mozliwości wdrozeniawlJrzędzie Gminy w Fałkowie procedur związatychzpełnym
zab ezpte czeni em p otrzeb dl a intere s antów doty czqcych form pł atno Ś c i
bezgotówkowych.
Przewodni czący Rady Gminy skierował przedmiotową petycję do Komisji Skarg

Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzeniaiprzedłoŻęnia stosownego projektu

uchwały na sesję Rady Gminy.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 17 marca2020 r. dokonała

analizy petycji uznającją, jako zastugującąnaxwzględnienie. Komisja podziela

pogląd zawarIy w petycji i popiera formę płatności za pośrednictwem instrumentu

elęktronic znęgo, który Gmina udostępnia.
Komisja wnioiła o pódjęcia uchwały w tym zakresie nanajbltŻszej sesji Rady Gminy.

Następnie Sókretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uznatia
petycj i za tięzasŁuguj ącą na uw zg\ędnienie.

W dniu 5 marca 2O2O r.Wójt Gminy Fałków zgodnie z właściwością przekazał

PrzewodniczącemuRady Gminy w Fałkowie otrzymaną w dniu 3 marca 2020 roku

petycję od Pani Marioli Koniecznej prowadz4cej firmę Marlla-Med. Centrum Zdrowia
i nónuuititacji w Czermnlęul. osnowa99A,26-260 Fałków w sprawie uruchomienia

linii komunikacyjnych lokalnęgo transportu zbiorowego w taki sposób, aby Środki

transportu zatrzymywały się na przystankach umiejscowionych w Czermnieprzy ulicy
osnowa 99 przy budynku, w którym prowadzi działalność Pani Mariola Konieczna



umoiliwiaj ąc w ten sposób dojazd pacj entom do lekarza podstawowej opieki
zdrowotnej lub na zabiegi rehabilitacjileczniczej od poniedziałIu do piątku w
godzinach od 8.00 do 18.00.
Przęwodniczący Rady Gminy skierował przedmiotową petycję do Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzenia.
Na posiedzeniu w dniu T7 marca2020 roku Komisja dokonała analizy petycji uztając

. jq, jako niezasługując4 na uwzględnienie.
Komisja wskazał'a, że Gmina Fałków realizuj4c zadanta własne w zakresie ochrony
zdrowia wynikaj4ce z ustawy o samorządzie gminnp zorgarutzował'a dla
mieszkańców Gminy Fałków podstawową opiekę zdrowotn4 w Fałkowie i w
Czermnie w ramach działalności Publicztego ZaLd.adu opieki Zdrowotnej.
Zuwagtna fakt, ie gmtnama obowiązekwyznaczyć miejsca gdzie mog4 się
zatrzymywaÓ przewoŹrltcy wykonujący transport zbiorowy, na wniosek mieszkańców
ulicy osnowa 99 w Czermnie w okolicy budynku, w którym prowadzi działalnośc
Pani Mariola Konieczna został zLokalizowany taki przystanek.
Gmina reaLtzując zadanlapubliczne przęzrncza na ten cel Środki publiczne, azatem
nie moze finansowaĆb4dŹ wspomagaÓ działalnoŚci gospodarczej prowadzonej przez
podmioty spoza sektora finansów publicznych w tynr prowadzonychprzez osoby
ftzyczte.
Jak wynika z treści petycji przewoźnik realizuj ący przewozy na terenie Gminy Fałków
za zmianę wni o s ko wanyc h kurs ó w zaiądał dopłaty.
W sytuacji gdyby Gmina finansowat.a orgaruzację transportu w sposób wnioskowany
w petycji naruszałaby ustawę o finansach publicznych oraz niezasadnie uszczuplałaby
środki publiczne, aztymwiqie się odpowiedzialnośó organu wykonawczego Gmtny z
tyrufu naruszenia dyscypliny finansów publicznych.

W dalszej części tego punktu gtos zabrała Skarbnik Gminy Anna Wajnberger,
która omówiła projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy.
Pierwszy projekt uchwały dotyczył proponowanych zmiaty w budzecie Gminy na
2020 rok.
Anna Wajnberger poinformowała, ze niewykorzystane środki narealizację programów
doty czącyc h pro fi 1 aktyki i rozw iqzyw ania probl emów alkoho 1 o w y ch or az
przępiwdziałania narkomanii zostEą przeniesione na realtzację tych zadai w roku
następnym.
W 2019 roku została niewykorzystanakwota 19 348,50 złtych środków i o tą kwotę
zwtększa się dochody i wydatki budżetu Gminy rc2020 rok poinformowała Skarbnik
Gminy.

Kolejnym projektem uchwały, który omówiła Skańnik Gminy był w sprawie

dopuszczenta zapłaty podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy za
pomocą instrumęntu pŁatntczego.
Poinformowała ona, ię nowęIizacja ustawy ordynacja podatkowa stanowi, ze Rada
Gminy może w drodze uchwały dopuŚcić zapłatę podatków i opłat stanowiących
dochody budżetu gminy instrumentem płatniczymw tym instrumentem płatniczym,ta
którynr przechowyłvany j est pienądz elektroniczny.
Umozliwi to dokonyvanie płatnoŚci bezgotówkowych za pomocą instrumentu
płatticzego będącego w dyspo zy cji podatnika.



Będąc przy glosie Anna Wajnbergęr omówiła projekt uchwały w sprawie

określenia zasad udzielania dotacj i na prace kons erwatorskie, restauratorskie, lub
roboty budowlan e przy zabytIu wpisanym do rej egtru zabyków.
Jakpoinformowała doĘchczas w obowiązLlJe uchwała z2007 roku.
W związluzpotrzebązmtaly w treści dotychczas obowi4zuj4cej uchwały poprzez

dostosowania jej do obowi4zującychprzepisów prawa zachodzipotrzebapodjęcia
nowej uchwały w tyrr temacie dodała Skarbnik Gminy.

Kolejny projekt uchwały dotyc4il tlje wyraienia zgody na wyodrębnienię w
budzecie Gminy na202l rok Środków stanowiących fundusz sołecki.

S karbnik p o informo w ała, Że uchw ał'a doty cząca fu ndu s zu s ołe cki e g o

podejmowana jest przęzRadę Gminy do końca marcakażdego roku kalendarzowego i
jak dot4d fundusz sołecki nie był wyodrębniany w budzecie gminy.

Ad.pkt.6.
W zw iązku zę zr ealizowani em p orz ądku P rz ew o dn iczący Ko mi sj i p o dzi ękował

wszystkim zaudział' t zamki.rrął. posiedzenie.
Na tym protokół zakoitczono.

Protokołowała:
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